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Indkaldelse til Ordinær generalforsamling i Dansk Selskab for Fysioterapi 
 
Tid: Den 25. juni 2024 Kl. 09.30 – 11.00 
Sted: Konferencecenter DGI, Tietgensgade 65, 1704 København V. 
 

 
Dagsorden 
 

1. Valg af dirigent. 

2. Godkendelse af forretningsorden 

3. Valg af stemmetællere og referent 

4. Formandens statusberetning om DSF i den forløbne periode, ved DSF-formand Rasmus Gormsen 

Hansen  

5. Fremlæggelse af årsrapporter til godkendelse  

6. Indkomne forslag  

7. Valg af bestyrelse 

8. Valg af suppleant 

9. Valg af statsautoriseret revisor  

10. Eventuelt 
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Ad punkt 1: Valg af dirigent 

Efter forslag fra bestyrelsen blev Iben K. Nielsen, direktør i jordmoderforeningen valgt som dirigent. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 

 

Ad. Punkt 2: Godkendelse af forretningsorden  

Dirigenten gennemgår forretningsordenen. Dirigenten må konstatere, at under forretningsordenens punkt 

4 står, at forsamlingen kun er beslutningsdygtig hvis at 2/3 af de delegerede er fremmødte. Derfor foreslår 

hun sammen med bestyrelsen at ændre punkt 4, så det ikke omhandler dedelegerede, men at 2/3 af de 

faglige selskaber er fremmødt.  

Ændringsforslaget godkendes enstemmigt af forsamlingen. Ingen stemmer imod.  

 

Ad punkt 3: Valg af stemmetællere og referent  

Bestyrelsen forslår Signe Skovgaard Hviid faglig konsulent i DSF og Bibi Dige Heiberg, faglig konsulent i DSF 

som stemmetællere uden modkandidater, og er valgt.  

Bestyrelsen forslår Sune Virkelyst, uddannelseskonsulent i DSF som referent uden modkandidat, og er valgt.   

 

Ad punkt 4: Formanden statusberetning om DSF i den forløbende periode ved Rasmus G. Hansen  

Formanden Rasmus G. Hansen fremlægger den mundtlige beretning.  

Rasmus indleder med, at den nuværende bestyrelse kun har siddet i et halvt år. Bestyrelsen har i perioden 

skulle finde deres arbejdsgange og processer som ikke helt er på plads endnu. Dette har betydet, at fokus 

har ændret sig, da den tidligere bestyrelse har været en arbejdende bestyrelse til nu, hvor fokus er på en 

strategisk bestyrelse. Bestyrelsen har sammen med sekretariatet lagt en del fokus på det fælles REP-forslag, 

og har derfor i perioden pauseret strategi- og handleplanen som den tidligere bestyrelse har arbejdet med. 

Dermed ikke sagt, at aktiviteterne har været pauseret, men har i perioden ikke fyldt så meget for 

bestyrelsen.  

Rasmus gennemgår de forskellige aktiviteter hvor der har været fokus på bl.a. kurserne og curriculum 

arbejdet samt projekt ”understøttelse af de faglige selskaber”. Perioden med Rasmus som formand har 

også budt på flere faglige politiske sager, som har krævet hans og bestyrelsens opmærksomhed. Bl.a. kan 

nævnes hele området med RKKP og kvalitetsinstitutterne, vælg klogt og projekt digitale måleredskaber.  

Der er meget stort fokus på ændringer i det sundhedsvæsen som vi kender det, og derfor skal DSF og de 

faglige selskaber stå stærkt. 

Høringer og udpegninger er forsat stigende, og at det er et område hvor vi som faggruppe bliver set som en 

faglig stærk samarbejdspartner. Tendensen er klart stigende, og det skal vi holde fast i. Styrelserne og 

myndighederne er nu også begyndt at henvende sig direkte til de faglige selskaber, hvilket giver indtryk af, 

at de faglige selskaber højner kvalitet af de indsender til deres samarbejdspartnere.  
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Bemærkninger:  

Christine Ginnerup Næstformand i DSF understreger, at DSF-strategi- og handleplanen er pauseret, men 

aktiviteterne er forsat aktive. Arbejdet er ikke gået i stå, men bestyrelsen arbejder ikke strategisk med 

handleplanen endnu.  

En fra forsamlingen kommenterer på medlemsnedgangen, og italesætter, at nu hvor flere selskaber laver 

tværselskablige aktiviteter, om det kan have indflydelse på medlemstallene.  

En anden kommenterer, at udfordringen omkring medlemstallet hos de faglige selskaber kan skyldes at det 

er en forudsætning, at man skal være medlem af Danske Fysioterapeuter for at kunne deltage på 

selskabernes aktiviteter.  

Økonomien hos det enkelte medlem kan også være en årsag til, at flere melder sig ud end tidligere, da man 

jo har et højt fagforeningskontingent og samtidig skal betale mere for medlemskab hos et fagligt selskab.  

Jeanette Præstegaard, formand for Danske Fysioterapeuter kvitterer for en god beretning fra formanden 

for DSF. Jeanette er glad for samarbejdet med de faglige selskaber og DSF-bestyrelsen, specielt omkring 

høringer og udpegninger, som Jeanette påpeger, er et meget vigtigt område, da vi som faggruppe bliver set 

som en stærk samarbejdspartner med styr på kvalitet. Jeanette kvitterer ligeledes for det nylige 

debatindlæg i sundhedsmonitor som er skrevet i fællesskab fra de sundhedsprofessionelle faglige selskaber 

som bl.a. tæller jordemoderforeningen, Dansk Sygeplejeråd, Ergoterapeutforeningen, 

kiropraktorforeningen og Radiolog Foreningen m.fl.   

Punktet lukkes med applaus.  

 

Ad punkt 5: Fremlæggelse af årsrapporter  

Rasmus G. Hansen fremlægger regnskabet for 2022 – 2023. Der har i perioden været et overforbrug af 

budgettet, da man igennem en længere periode havde opbygget en større egenkapital. I 2022 – 2023 har 

der være ekstraordinært meget aktivitet for DSF-bestyrelsen, bl.a. har formandskabet har lavet meget 

udadvendte aktiviteter til eksterne samarbejdspartnere. Der er i perioden også tilkommet en ny 

medarbejder, en studentermedhjælper som har trukket meget på budgettet. Samlet er DSF’s største udgift 

lønningerne til medarbejderne, men da bestyrelsen også går fra en arbejdende bestyrelse til en strategisk 

bestyrelse, har vurderingen også været, at man vil styrke sekretariatet. 

En stor ændring som trådte i kraft i 2023, har været, at den NKR pulje som DSF har fået tildelt af REP til 

administration, har rent regnskabsteknisk været opgjort forkert. Dette har betydet, at når NKR-puljen i et 

givent år ikke har været brugt, har de overskydende midler været overført til egenkapitalen. Dette er nu 

opgjort på en anderledes måde, så puljen har fået sin egen plads i regnskabet. Og når disse to ting skilles 

ad, falder egenkapitalen automatisk.  

Dirigenten spørg forsamlingen om de kan godkende fremlæggelse af årsrapporterne. Årsrapporterne blev 

hermed godkendt, alle stemte for ingen imod.  
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Ad punkt 6: Indkommende forslag  

Inden behandlingen af indkommende forslag forslår Rasmus G. Hansen, at formanden for Danske 

Fysioterapeuter Jeanette Præstegaard bliver og giver hendes tanker om hvorfor DSF og de faglige selskaber 

forsat skal være en del af fagforeningen.  

Jeanette kvitterer for den ekstra tid hun får på generalforsamlingen og den mulighed hun får for at tale om 

samarbejdsaftalen og samarbejdet. Danske Fysioterapeuter er en faglig fagforening, hvor fysioterapien er 

omdrejningspunktet for alle medlemmerne. Hun er stadig fysioterapeut med en stærk faglighed som hun 

bruger hver dag som formand. Jeanette anskuer en fremtid hvor DSF, de faglige selskaber og Danske 

Fysioterapeuter ikke står sammen som blivende rigtig svær. Hun ser forsat et kæmpestort potentiale i 

samarbejdet og pointerer vigtigheden af, at politikkerne i fagforeningen forsat i fremtiden bliver klædt 

ordentligt på, når de skal snakke og diskuterer politiske emner med beslutningstagerne.  

Rasmus går ind i en principiel diskussion om, hvorfor de faglige selskaber ikke kan stå alene, ligesom f.eks. 

LVS gør, hvor man forsat samarbejder om de aktuelle dagsordner på sundhedsområdet.  

Jeannette anerkender den organisering LSV har, og at den fungerer, men samtidig gør hun opmærksom på, 

at LSV er en noget større foreningen end Danske Fysioterapeuter og DSF, og at det er et noget større 

økonomisk råderum hos dem. Derfor er det vigtigt, at vi forsat har et samarbejde da vi sammen står 

stærkere i et sundhedsvæsen under forandringer.  

For Rasmus handler det om, at samarbejdsaftalerne skal danne grundlagt for, et tydeligt samarbejde hvor 

gennemsigtighed er et altafgørende omdrejningspunkt. Der har gennem tiden være alt for mange 

forskellige holdninger fra begge sider om, at man ønsker mere inddragelse og mere for pengene. Med en 

samarbejdsaftale tydeliggør man hvilke leverancer og forpligtigelser hver part har.  

Jeanette påpeger, at den nuværende aftale er grundlagt i 2012, og at uanset hvordan vi er kommet hertil, 

er der behov for at genbesøge ”2012 grundlaget”. Aftalen fra den gang er aftalt i en tid, hvor der var et helt 

andet fokus, og de mennesker som indgik aftalen, er ikke længere i de positioner. Derfor mener Jeanette, at 

samarbejdsaftalen er et centralt element omkring samarbejdet.  

Bemærkninger:  

En af tilhørerne erkender, at de møder de faglige selskaber har været en del af, har været gode og 

konstruktive. Men alligevel sidder man tilbage med en følelse af, at Danske Fysioterapeuters økonomiske 

ståsted er svært, og at de faglige selskaber også skal, sparer på økonomien.  

Jeanette anerkender, at Danske Fysioterapeuter over en bred kam er i økonomiske udfordringer. Derfor har 

hun som formand et ansvar for, at tingene balancerer ordentligt. Derfor kigger HB på alle områder, og 

ingen er som sådan undtaget, og det gælder både DSF, de faglige selskaber, HB og alle områder i 

foreningen.  

Der gives applaus for debatten. Dirigenten takker for dialogen mellem de to formænd, og lukker debatten.  

Herefter forlader repræsentanterne fra Danske Fysioterapeuter generalforsamlingen, og de to 

indkommende forslag tages til behandling.  
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Forslagene var således:  

1. Bestyrelsen i Dansk Selskab for Fysioterapi, ønsker at DSF-generalforsamling diskuterer 

mulighederne for at erstatte 2012 grundlaget med fremtidige samarbejdsaftaler. 

Samarbejdsaftalerne skal i fremtiden danne grundlagt for, hvordan samarbejdet mellem Danske 

Fysioterapeuter, Dansk Selskab for Fysioterapi og de faglige selskaber skal være.  

Dernæst beder DSF bestyrelsen forsamlingen om at drøfte, om DSF samt de faglige selskaber skal 

afgive de øremærkede pladser som tilfalder DSF til Danske Fysioterapeuters repræsentantskab, 

samt om de faglige selskabers 15 pladser ligeledes skal afgives. Afgivelsen af pladserne forudsætter, 

at man ikke påvirker fraktionernes muligheder for at beholde deres pladser til repræsentantskabet.  

 

2. Vedtægtsændring/tilføjelse: Det forslås, at der under DSF’s vedtægter tilføjes en sætning under 
§4.03. Det forslås at der tilføjes en mulighed for at afholde ekstraordinære generalforsamlinger 
online. 
Således den nuværende paragraf: 
 
§4.03 ”Ekstraordinær generalforsamling afholdes, når bestyrelsen eller mindst 1/3 af Selskabets 
medlemmer skriftligt fremsætter ønske herom er fremsat. 
 

Således foreslår DSF bestyrelsen ændringen:  

 

§4.03 ”Ekstraordinær generalforsamling afholdes, når bestyrelsen eller mindst 1/3 af Selskabets 

medlemmer skriftligt fremsætter ønske herom er fremsat. En ekstraordinær generalforsamling kan 

afholdes online, hvis dette står i indkaldelsen”. 

Behandling af forslag 1:  

Bestyrelsen motiverer forslaget, hvor de bl.a. argumenterer for, at bestyrelsen har behov for et mandat til 

at gå videre med processen, om hvorvidt ”2012 grundlaget” skal erstattes af en formel samarbejdsaftale.  

Der blev fra forsamlingen kommenteret på, at et selskab bakker op om begge forslag, dog med det 

forbehold, at man bør tage snakken fælles om sammensætningen af repræsentantskabet. Derfor er der en 

opfordring til, at man i fællesskab ligger op til at der igangsættes en debat om repræsentantskabet.  

Der bliver spurgt til, hvad konsekvensen er hvis man ikke indgår i en samarbejdsaftale. Bestyrelsen kan ikke 

give en samlet overblik over konsekvensen, men de vedtægter som for nuværende står hos Danske 

Fysioterapeuter under §27 vil formentlig blive stående, og så bliver diskussionen om Danske 

Fysioterapeuter have vedtægter som omhandler de faglige selskaber. Det juridiske er i dette spørgsmål er, 

ikke så meget de faglige selskaber, men mere om DSF og vores drift. Der skal ikke være tvivl om, at hvis vi 

ikke laver aftalen, så ændrer vores relation sig markant. Formanden for DSF Rasmus G. Hansen gør 

forsamlingen opmærksom på, at vi i dag modtager en direkte støtte i økonomi herunder både de faglige 

selskaber men også til DSF-driften som bl.a. omfatter vores ansatte. Ligeledes må man ikke glemme alle de 

indirekte understøttelser som f.eks. medlemsregistrering, kontingentopkrævning, hjemmesider og husleje 

til vores ansatte.  

Rasmus siger til forsamlingen, at forslaget omkring at afgive de 15 pladser selskabspladser til 

repræsentantskabet og DSFs to udpegninger er noget han har overvejet rigtig meget. For på en side mener 

Rasmus, at hvis man virkelig vil stå fast på sin autonomi og selvbestemmelse, så skal man afgive det hele, 
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omvendt, så overgiver man rigtig meget magt til repræsentantskabet, og afgiver vi dem, så får vi dem aldrig 

tilbage igen.  

Der kommer forslag fra forsamlingen til, at man deler punkt 1. op i to dele, altså at man skal stemme om 

mandatet for samarbejdsaftalen og derefter stemmer om mandat til at undersøge mulighederne om de 15 

pladser og to DSF-udpegninger. 

Grundet en smule forvirring i forsamlingen, opridser dirigenten hvad det er forsamlingen skal stemme om. 

Altså at man giver DSF bestyrelsen mandat til at arbejde videre med samarbejdsaftalen mellem DSF, de 

faglige selskaber og HB. 

Maja og Christine fra DF-bestyrelsen angiver, at forsamlingen skal være opmærksomme på, at vi for 

nuværende ikke skal snakke indhold i samarbejdsaftalen og processen omkring det, men at vi skal snakke 

om det forsat er en mulighed. Maja angiver, at man i bestyrelsen også har diskuteret om DSF/FS 

overhovedet skal stille forslaget sammen med Danske Fysioterapeuter, eller om vi selvstændigt skal stille et 

forslag.  

 

Rasmus opsummerer diskussionen: Den tidligere DSF-bestyrelse arbejdede med en ide om, at Danske 

Fysioterapeuter, faglige selskaber og Dansk Selskab for Fysioterapi er en og samme organisation. Den nye 

bestyrelse har ændret fokus, og Rasmus mener, at når vi står så stærkt på vores autonomi og 

selvbestemmelse, kan vi af definition ikke være en og samme ting. Derfor afstedkommer også forslaget om 

de 15 pladser samt DSF 2 udpegninger. Rasmus gør igen opmærksom på, at forsamlingen ikke skal stemme 

om den egentlige samarbejdsaftale, men om bestyrelsen har generalforsamlingens opbakning til at gå 

videre med samarbejdsaftalerne med HB og det fælles repræsentantsskabsforslag. Hvis vi får mandatet, er 

processen at vi indkalder til en ekstraordinær generalforsamling hvor vi sætter det færdige produkt til 

afstemning og ser, om I kan se jer i aftalen, eller om den skal forkastes.  

Bestyrelsen tager en kort timeout, og stiller forsamlingen forslag om, at man under punkt 1. sletter det, 

som omhandler de 15 pladser i repræsentantskabet samt DSF 2 udpegninger til repræsentantskab.  

1. ”Derfor lyder ændringsforslaget således: Bestyrelsen i Dansk Selskab for Fysioterapi, ønsker at DSF-

generalforsamling diskuterer mulighederne for at erstatte 2012 grundlaget med fremtidige 

samarbejdsaftaler. Samarbejdsaftalerne skal i fremtiden danne grundlagt for, hvordan samarbejdet 

mellem Danske Fysioterapeuter, Dansk Selskab for Fysioterapi og de faglige selskaber skal være”.  

Forslaget sættes af dirigenten til afstemning, alle stemmer for og godkender, ingen stemmer imod.  

Dernæst går dirigenten videre til forslag 2 omkring vedtægtsændringen.  

Dirigenten fortæller forsamlingen, at ændringsforslaget ligger i tråd med bestyrelsens plan om at der inden 

deadline for repræsentantskabsforslag i august 2024, skal afholdes en ekstraordinær generalforsamling 

hvor forsamlingen skal tage stilling til det endelige forslag til fælles forslag.  

Der er ikke yderligere kommentarer til forslaget, og dirigenten sætter dermed forslaget til afstemning.  

Forslaget stemmes igennem med fuld opbakning, inden stemmer imod.  

Forslaget vedtaget.  

DSF-generalforsamling vedtager §4.03 med den nye tilføjelse, og paragraffen ser således ud:  
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§4.03 ”Ekstraordinær generalforsamling afholdes, når bestyrelsen eller mindst 1/3 af Selskabets 

medlemmer skriftligt fremsætter ønske herom er fremsat. En ekstraordinær generalforsamling kan afholdes 

online, hvis dette står i indkaldelsen”. 

  

Ad punkt 7: Valg af bestyrelse  

Der var tre bestyrelsesmedlemmer som er på valg til generalforsamlingen. Rasmus Gormsen Hansen, 

Tobias Kaarsbo og Marie Reinholdt. Alle tre genopstiller til bestyrelsen.  

Generalforsamlingen fortog, ved fredsvalg, valg af de tre bestyrelsesmedlemmer for en fireårige periode. 

Valget er således:  

- Rasmus Gormsen Hansen (genvalgt), bestyrelsesmedlem i Dansk Selskab for Hjerte- 

Lungefysioterapi. 

- Tobias Kaarsbo (genvalgt), bestyrelsesmedlem i Dansk Selskab for Fysioterapi i Gerontologi og 

Geriatri.  

- Marie Reinholdt (genvalgt), bestyrelsesmedlem i Dansk Selskab for Pædiatrisk Fysioterapi.  

 

Ad punkt 8: Valg af suppleant  

Der var en suppleant som er på valg til generalforsamlingen. Linnea Nedergaard Møller. Linnea ønsker at 

genopstille til posten.  

Generalforsamlingen fortog, ved fredsvalg, at Linnea forsætter som bestyrelsessuppleant til bestyrelsen.  

- Linnea Nedergaard Møller (genvalgt), bestyrelsesmedlem i Dansk Selskab for Fysioterapi til Voksne 

med Udviklingshandicap.  

Ad punkt 9: Valg af statsautoriseret revisor 

Bestyrelsen forslog at Bierholm forsætter som revisor.  

Forslaget vedtaget.   

 

Ad punkt 10: Eventuelt 

Der er ingen som ønsker emner, behandler under punktet. Herefter slutter generalforsamlingen og 

dirigenten takkede deltagerne for alle input.  
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For Referent:  

Dato:   Sune Virkelyst:  

   Uddannelseskonsulent – Dansk Selskab for Fysioterapi  

For Dirigent:  

Dato:   Iben Konradi Nielsen:  

   Direktør i Jordemoderforeningen  

 

 

 


